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Hrvatski planinarski savez 
Kozarčeva 22, 10000 Zagreb 
 
 

 

ZAKLJUČCI I ODLUKE 
17. sjednice Izvršnog odbora HPS-a 

održane 27. lipnja 2022. 
 
 

1. Verifikacija zapisnika 16. sjednice IO HPS-a 4. 4. 2022. 
Izvršni odbor jednoglasno verificira predloženi zapisnik 16. sjednice Izvršnog odbora HPS-a od 4. 4. 2022. 

 
2. Verifikacija odluke donesene elektroničkim glasovanjem u vremenu od 16. do 17. sjednice Izvršnog odbora 

HPS-a 
U vremenu između 16. i 17. sjednice, 13. travnja 2022., Izvršni odbor sukladno članku 41., stavcima 3. i 4. Statuta 
HPS-a donio je glasovanjem putem elektroničke pošte odluku koja se unosi u zapisnik ove sjednice: 
• Izvršni odbor usvaja prijedlog Financijskog plana za 2023. godinu i prijedlog Pravilnika Komisije za zaštitu 

prirode HPS-a te ih upućuje Skupštini na odlučivanje.  
 

3. Informacije o realizaciji odluka i zaključaka 16. sjednice IO HPS-a 
Na sjednici je iznesen sažetak aktivnosti provedenih prema odlukama i zaključcima 16. sjednice IO HPS-a te su dane 
dodatne informacije o uvjetima korištenja tragova planinarskih putova nakon usaglašavanja Komisije za planinarske 
putove s predstavnicima GeoJunxiona. 

 
4. Informacija o održanoj 34. sjednici Skupštine HPS-a 

Redovna sjednica Skupštine HPS-a održana je 21. svibnja 2022. u Zagrebu, prema dnevnom redu od 11 točaka. Na 
sjednici su prema dnevnom redu iznesena i usvojena redovna izvješća o radu HPS-a u proteklom razdoblju, kao i 
godišnji program rada i financijski plan za 2023. godinu. Uz redovne godišnje izvještajne i planske dokumente 
usvojeni su i pravilnici Komisije za vodiče i Komisije za zaštitu prirode te Deklaracija o zaštiti i očuvanju hrvatskih 
planina. Izmjenama dvaju pravilnika bolje se uređuju unutarnji ustroj, sustav školovanja i licenciranja i druga pitanja 
iz djelokruga rada tih komisija. Deklaracijom o zaštiti i očuvanju hrvatskih planina na jednom su mjestu utvrđena 
načela, opredjeljenja i smjernice za djelovanje u zaštiti planinske prirode, a ujedno istaknuta povijesna i sadašnja 
uloga planinarske udruge i planinara u zaštiti prirode. U cilju boljeg upoznavanja i razumijevanja brojnih pitanja o 
upravljanju planinarskom infrastrukturom pročelnik Komisije za planinarske objekte HPS-a Robert Loher održao je 
kratku prezentaciju o stanju i upravljanju planinarskim objektima. 
 

5. Informacija o održanim Danima hrvatskih planinara u Vrgorcu 
Dani hrvatskih planinara održani su od 27. do 29. svibnja u Vrgorcu i Vrgorskom gorju. Sudjelovalo je više od 800 
planinara iz 84 planinarske udruge iz Hrvatske i inozemstva. Izvedeni su planinarski usponi na Sveti Mihovil, Matokit, 
Drveničke stine, vrh Gomilu, kao i obilazak staze Alberta Fortisa. Izlete su vodili vodiči HPS-a, a osiguravali članovi 
HGSS-a. Na središnjoj svečanosti okupljenim planinarima su se obratili dopredsjednica HPS-a Jadranka Čoklica, 
predsjednik HPD-a Vrgorac Nikola Jurić i gradonačelnik Vrgorca Mile Herceg. Ocijenjeno je da je skup bio organiziran 
uzorno. Osobito je pohvaljen kvalitetan angažman velikog broja volontera iz HPD-a Vrgorac i drugih društava. 

 
6. Informacija i odluka o upravljanju planinarskim domom Miroslav Hirtz u Jablancu  

Na prošloj sjednici Izvršnog odbora 4. 4. 2022. IO HPS-a je na temelju prikupljenih informacija iz provedenog javnog 
poziva za iskaz zainteresiranosti za planinarski dom u Jablancu i na temelju prijedloga Komisije za planinarske 
objekte donio odluku da se s dosadašnjim upravljačem HPD-om MIV iz Varaždina sklopi ugovor kojim će se osigurati 
izvršenje obveza ulaganja i održavanja objekta koje je HPD MIV iskazao u Planu upravljanja. U pripremi odluke HPD 
MIV je upoznat da je, ako se objekt želi dalje koristiti kao planinarski dom, potrebno da upravljanje objektom bude 
održivo, prvenstveno kroz osiguranje odgovarajućih ulaganja u objekt i kvalitetu usluga koje se njemu pružaju, a 
također i da poslovanje bude usklađeno s uvjetima za takvu vrstu objekta i usluga. 
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HPD MIV i svi drugi prijavitelji uz javnog poziva su o odluci Izvršnog odbora HPS-a obaviješteni odmah nakon 
sjednice, 5. travnja 2022. 
Dana 12. travnja u Uredu HPS-a zaprimljen je dopis HPD-a MIV kojim to društvo odbija sklapanje ugovora za 
planinarski dom Miroslav Hirtz u Jablancu. U tim okolnostima HPD MIV je 7. svibnja 2022. otvorio dom uz dežurstvo 
svojih članova kao i prethodnih godina. 
Na sjednici Skupštine HPS-a 21. svibnja 2022. predsjednik HPD-a MIV Goran Tišljar iznio je primjedbe na postupanje 
HPS-a u vezi s planinarskim domom Miroslav Hirtz u Jablancu te zatražio uvid u oporuku Miroslava Hirtza. U 
odgovoru na pitanja o domu u Jablancu glavni tajnik HPS-a Alan Čaplar, predsjednik Izvršnog odbora HPS-a Darko 
Grundler i zamjenik pročelnika Komisije za planinarske objekte Vladimir Novak iznijeli su brojčane pokazatelje i 
druge objektivne činjenice o poslovanju, upravljanju i ulaganjima te pozvali HPD MIV i sve druge upravljače 
planinarskih objekata da se uz konstruktivnu suradnju s Komisijom za planinarske objekte na održiv, zakonit i 
transparentan način odgovorno brinu o planinarskim objektima, budući da je zajednički interes svih planinara, 
planinarskih udruga i HPS-a da objekti ostanu u planinarskoj funkciji i da se poboljša njihovo stanje i ponuda u njima. 
Vladimir Novak istaknuo je da kuću u Jablancu PSH nije stekao darovanjem ili nasljedstvom već ga je kupio 1954. 
od Sofije Hirtz. 
U pripremi ove teme za sjednicu Izvršnog odbora bio je sredinom lipnja pokušan sastanak Komisije za planinarske 
objekte s vodstvom HPD-a MIV, no sastanak nije održan jer se HPD MIV izjasnio da članovima ne odgovara termin 
sastanka. I prije toga, od 2019. više puta se pokušavalo razgovarati s predstavnicima HPD-a MIV ali uza sav trud nije 
došlo do povoljnog modela upravljanja objektom. HPD MIV smatra da kvalitetno obavlja poslove upravljanja 
objektom. Sve aktivnosti HPS-a u vezi objekta u Jablancu usmjerene su na cilj da on ostane u funkciji planinarstva, 
ali da se za njega osigura održivo, zakonito, transparentno i odgovorno upravljanje i poslovanje. HPS je o tome više 
puta obavijestio predstavnike HPD-a MIV. 
Izvršni odbor odlućio je da se raspiše javni poziv za iskaz zainteresiranosti za upravljanje planinarskim domom 
Miroslav Hirtz u Jablancu s definiranim uvjetima HPS-a za održivo, zakonito i transparentno poslovanje. Poziv će biti 
otvoren od 1. 7. 2022. do 20. 8. 2022. Komisija za planinarske objekte zadužena je da pregleda i razmotri prijave te 
da o svojem mišljenju izvijesti Izvršni odbor. 
 

7. Informacija o statusu, stanju i upravljanju imovinom HPS-a 
Na sastanku Komisije za planinarske objekte 18. 3. 2022. dogovoreno je da članovi Komisije osobno obiđu objekte 
u vlasništvu HPS-a te se u razgovoru s upravljačima i domaćinima upoznaju podrobnije sa stanjem svakog pojedinog 
objekta, funkcioniranjem upravljanja, a nakon toga predlože aktivnosti u cilju obnove i unaprjeđenja stanja i statusa 
tih objekata. Osnovne informacije i moguće smjernice sadržane su u sažetom pregledu koji je članovima IO 
dostavljen u materijalima za sjednicu s pozivom da kroz svoja saznanja i razmišljanja pomognu i usmjere Komisiju 
za planinarske objekte prema optimalnim rješenjima.  
Na sjednici je članove Izvršnog odbora sažeto o svakom objektu  izvijestio pročelnik Komisije za planinarske objekte 
Robert Loher. Robert Loher također je izvijestio o izradi projektne dokumentacije za obnovu planinarskih domova 
Zavižan, Risnjak, Snježnik, Lipa na Medvednici, Žitnica na Japetiću koje se provode temeljem ugovora sklopljenih 
prema uvjetima iz javnog poziva Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost za izradu projektne 
dokumentacije za obnovu postojeće posjetiteljske i planinarske infrastrukture u zaštićenim područjima i 
područjima ekološke mreže. Također je izvijestio i o terenskom obilasku i analizi stanja i obnove skloništa 
Ograđenica te o stručnim kapacitetima Komisije za planinarske objekte za rješavanje stručnih pitanja vezanih uz 
obnovu objekata.  
Uz pohvalu za dosadašnji rad i podnesena izvješća Izvršni odbor poziva i podupire Komisiju za planinarske objekte 
da na temelju cjelovitog pregleda stanja napravi podrobniju analizu svakog pojedinog objekta u vlasništvu HPS-a te 
da predloži konkretan plan upravljanja za svaki pojedini objekt gdje je to potrebno. 
 

8. Informacija o događaju 10. 6. 2022. i poduzetim radnjama 
Dana 10. 6. 2022. u zgradi HPS-a u Kozarčevoj 22 došlo do počinjenja kaznenog djela krađe na štetu HPS-a. U 
ponedjeljak 13. 6. 2022. odmah ujutro po otkrivanju djela pozvana je policija te je podnesena kaznena prijava protiv 
počinitelja. Zaposlenici HPS-a pružili su policiji sve informacije, a dodatna saznanja pribavit će se pregledom snimki 
nadzornih kamera i drugim istražnim radnjama. 
Izvršni odbor utvrdio je postojanje propusta u osiguranju HPS-ove imovine na lokaciji sjedišta HPS-a te naložio 
glavnom tajniku poduzimanje svih potrebnih radnji kako bi se odgovarajuće zaštitila imovina. To uz ostalo uključuje 
i instalaciju nadzornih kamera i uputu o ponašanju djelatnika u Uredu HPS-a u vezi osiguranja imovine. 
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9. Planiranje idućih aktivnosti 
Komisije HPS-a redovno izvršavaju poslove i zadaće iz svojeg djelokruga, prema godišnjem planu rada koji je Izvršni 
odbor usvojio na 15. sjednici 12. 1. 2022. Rad komisija je nakon smirivanja epidemiološke situacije intenzivniji i 
brojne aktivnosti su nastavljene u pojačanom intenzitetu. Budući da tijekom proteklog razdoblja zbog 
epidemioloških razloga nije bilo moguće održavanje većih sastanaka, a komisije zasigurno imaju tema o kojima bi 
bilo dobro upoznati članove Izvršnog odbora, predloženo je da se iduća sjednica Izvršnog odbora organizira kao 
tematska sjednica s pročelnicima svih komisija. Na tom sastanku pročelnici će biti pozvani da neposredno osobno 
iznesu sažete informacije, rezultate ali i probleme iz djelokruga svojega rada i predlože moguća rješenja u cilju 
dodatnog unaprjeđenja rada komisija, a to je ujedno i prilika da svoja zapažanja i pitanja iznesu članovi Izvršnog 
odbora. 
Odlučeno je da se na iduću sjednicu Izvršnog odbora pozovu pročelnici komisija u cilju razmjene iskustava iz njihova 
rada i poticanja aktivnosti komisija te da se zaduži Komisija za školovanje da u cilju unaprjeđenja sustava školovanja 
pripremi i organizira stručni Seminar za voditelje planinarskih škola. 
 

10. Predstavljanje HPS-a na održanim skupovima 
U vremenu od prethodnog sastanka IO HPS-a predstavnici HPS-a predstavljali su Savez na sljedećim skupovima: 
• 9. 4. 2022. - Rusov pohod na Medvednici, PD Nikola Tesla - Jadranka Čoklica 
• 21. 4. 2022. - 20 godina KPD Bazovica u Rijeci - Igor Eterović 
• 1. – 3. 4. 2022. Radionica EUMA-e u sklopu Erasmus+ projekta o planinarskim putovima, u Češkoj – Hrvoje 

Gold 
• 29. 4. – 3. 5. 2022. Skupština EUMA-e, Skupština i BMU-a i radionica EUMA-e u sklopu Erasmus+ projekta o 

planinarskim objektima, u Sjevernoj Makedoniji – Jadranka Čoklica i Alan Čaplar 
• 12. – 15. 5. 2022. Festival Brdo knjiga u Samoboru – Darko Berljak, Alan Čaplar, Borislav Aleraj, Vladimir 

Novak (u svojstvu predavača) 
• 20. 5. 2022. Skupština HPD Kapela, Zagreb – Alan Čaplar 
• 22. 5. 2022. Obilježavanje 100. obljetnice HPD-a Zrin u Petrinji – Darko Berljak i Alan Čaplar 
• 27. 5. 2022. Radionica za izradu plana upravljanja zaštićenim krajobrazom Klek, u Ogulinu – Jadranka Čoklica, 

Alan Čaplar, Hrvoje Gold 
• 3. 6. 2022. Predstavljanje knjige 145 godina planinarstva u Istri – Alan Čaplar i Biserka Radović 
• 11. 6. 2022. 70. obljetnica HPD Lipa Sesvete – Jadranka Čoklica 
• 15. 6. 2022. Proslava Dana Svetog Bernarda u Mariji Bistrici, HGSS – Darko Berljak i Alan Čaplar  
 
Na sjednici IO HPS-a iznesen je širi osvrt na teme Glavne skupšine EUMA-e u Sjevernoj Makedoniji, kao i na 
usporednu analizu planinarskih objekata i glavnih pitanja vezanih uz upravljanje planinarskim objektima u Europi, 
koju su proveli EUMA, ERA, Sveučilište u Pragu i drugi partneri u okviru Eramus+ projekta. U analizi gotovo 1600 
planinarskih objekata u zemljama članicama EUMA-e bilo je uključeno i 158 planinarskih objekata u Hrvatskoj. U 
radu skupine koja se bavi analizom planinarskih putova sudjelovao je član Komisije za planinarske putove HPS-a. 
 

11. Razno 
• Prilagodba na uvođenje eura u poslovanju HPS-a 

Tijekom ljeta 2022. provest će se prilagodba baza podataka HPS-a za uvođenje eura kao zakonske valute 
plaćanja u RH, odnosno za dvojno iskazivanje cijena na svim financijskim dokumentima i u web-trgovini na 
webu HPS-a.  
Cijene svih tiskanih publikacija u izdanju HPS -a preračunat će se bez zaokruživanja, na način da ne dođe 
do povišenja cijena literature za krajnje korisnike, no kod definiranja cijena novih izdanja (kalendara u dr.) 
i pretplate na Hrvatski planinar bit će potrebno kod utvrđivanja cijena uzeti u obzir povišenje cijena 
grafičkih usluga.  

• Prijedlog Saveza izviđača Hrvatske za partnerstvo u kampanji „Vještine za život“ 
Savez izviđača Hrvatske pozvao je HPS na partnerstvo u njihovoj kampanji „Vještine za život – putokaz za 
bolji svijet“ u kojoj namjeravaju organizirati niz aktivnosti za edukaciju djece i mladih. S vodstvom Saveza 
izviđača Hrvatske bio je održan inicijalni sastanak u siječnju 2022. te je tada dogovoreno da SIH pripremi 
konkretan prijedlog aktivnosti u kojima bi bile uključene planinarske udruge. U dopisu SIH-a od 15. 6. 2022. 
izvješćuje se podrobnije o tijeku kampanje i planiranim aktivnostima, ali bez novih informacija o 
aktivnostima od neposrednog interesa za planinarske udruge. 
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U vezi prijedloga suradnje Izvršni odbor donosi odluku: HPS će u okviru svoje djelatnosti na web stranicama 
prenijeti informacije od interesa za planinare o kampanji „Vještine za život – putokaz za bolji svijet“ Saveza 
izviđača Hrvatske, a o suradnji i povezivanju u obliku partnerstva odlučivat će se na temelju konkretnog 
prijedloga o organizaciji i izvedbi akcija od interesa za planinarske udruge. 

• Prijedlog HPD-a Papuk, Virovitica za domaćina Dana hrvatskih planinara 2028. 
HPD Papuk, Virovitica uputio je prijedlog za domaćinstvo Dana hrvatskih planinara 2028. godine, kada će 
se obilježavati 100. obljetnica planinarstva u Virovitici. Budući da još nisu utvrđeni domaćini Dana hrvatskih 
planinara 2026. i 2027. utvrđuje se da je sada još preuranjeno odlučivati o domaćinstvu u 2028. godini, no 
inicijativa i prijedlog HPD-a Papuk bit će razmatran kod odlučivanja o mjestu održavanja i domaćinu Dana 
hrvatskih planinara 2028. godine. 

• Predlaganje godišnjih nagrada HPS-a. Krajem godine tradicionalno se dodjeljuju godišnje nagrade 
Izvršnog odbora HPS-a za ostvarenja u protekloj godini. Godišnje nagrade dodjeljuju se u kategorijama 
najbolja planinarska udruga, najbolji društveni rad u planinarskoj udruzi, najbolje organizirana akcija, 
najbolji dužnosnik HPS-a, najveći pojedinačni uspjeh, najbolji rad s mladima, najveći doprinos planinarskoj 
publicistici, najbolja web stranica, najbolji planinarski objekt, najbolji upravljač planinarskog objekta, 
najbolji domaćin planinarskog objekta, najveći doprinos markacističkoj djelatnosti, najbolji vanjski 
suradnik. Članovi Izvršnog odbora HPS-a pozvani su da redovito prate rad udruga i pojedinaca te da tijekom 
jeseni tijekom svojih saznanja pripreme prijedloge za sve kategorije u kojima smatraju da nekoga treba 
posebno istaknuti, uz kratko obrazloženje iz kojeg je vidljiv konkretan doprinos ili rezultat u 2022. godini. 
 

 
Glavni tajnik HPS-a        Predsjednik IO HPS-a 
     Alan Čaplar     prof. dr. sc. Darko Grundler 


